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Protokół nr 30 
z posiedzenia Komisji Rolnictwa i Terenów Wiejskich 

Sejmiku Województwa Śląskiego 
w dniu 13 czerwca 2022 roku 

 
Z powodu stanu zagrożenia epidemicznego posiedzenie odbyło się z wykorzystaniem 

środków porozumiewania się na odległość przy użyciu programu do wideokonferencji. 

Posiedzenie prowadził Pan Rafał Kandziora, Przewodniczący Komisji Rolnictwa i Terenów 
Wiejskich. Członkowie Komisji zgodnie z listą obecności (załącznik nr 1 do protokołu).  
W posiedzeniu uczestniczyli także goście zgodnie z listą obecności (załącznik nr 2 do 
protokołu). 
 
PORZĄDEK POSIEDZENIA 

1. Otwarcie posiedzenia, przyjęcie porządku. 

2. Omówienie Raportu o stanie województwa śląskiego za 2021 rok. 

3. Realizacja działań Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa Śląskiego na 

lata 2014 – 2020 na rzecz rozwoju rolnictwa i obszarów wiejskich województwa śląskiego 

oraz plany na kolejny okres programowania.  

4. Wytypowanie przedstawicieli do uczestnictwa w pracach komisji konkursowej ds. 

organizowanego w 2022 roku konkursu „Piękna wieś województwa śląskiego”. 

5. Zaopiniowanie projektu uchwały Sejmiku Województwa Śląskiego w sprawie skrócenia 

okresu polowań na ptactwo łowne: krzyżówkę, cyraneczkę, głowienkę, czernicę, łyskę, 

gęś gęgawą, gęś zbożową oraz gęś białoczelną na terenie województwa śląskiego w 

granicach obszarów Natura 2000: Dolina Górnej Wisły PLB240001, Dolina Dolnej Soły 

PLB120004, Stawy w Brzeszczach PLB120009 oraz Stawy Wielikąt i Las Tworkowski 

PLB240003 (druk VI/545). 

6. Zaopiniowanie projektu uchwały Sejmiku Województwa Śląskiego w sprawie udzielenia 

pomocy finansowej z budżetu Województwa Śląskiego w formie dotacji celowej gminom 

województwa śląskiego na realizację zadań wybranych w ramach Marszałkowskiego 

Konkursu „Inicjatywa Sołecka” w 2022 roku (druk VI/550). 

7. Sprawy różne.  

 
Ad. 1 
Otwarcie posiedzenia, przyjęcie porządku. 
 
Przewodniczący Komisji Rafał Kandziora otworzył posiedzenie Komisji, powitał 
wszystkich obecnych – zaproszonych gości oraz członków Komisji zgodnie z listami 
obecności. Stwierdził quorum potrzebne do podejmowania opinii i wniosków przez Komisję. 
Następnie przeszedł do przesłanego drogą mailową porządku posiedzenia i zaproponował 
jego uzupełnienie w związku z koniecznością zaopiniowania na najbliższą sesję Sejmiku 
dwóch projektów uchwał: w sprawie skrócenia okresu polowań na ptactwo łowne (druk 
V/545) oraz w sprawie udzielenia pomocy finansowej z budżetu Województwa Śląskiego na 
realizację zadań wybranych w ramach Marszałkowskiego Konkursu „Inicjatywa Sołecka” w 
2022 roku (druk VI/550). Proponowany porządek po zmianach przedstawia się więc 
następująco: 1. Otwarcie posiedzenia, przyjęcie porządku. 2. Omówienie Raportu o stanie 
województwa śląskiego za 2021 rok. 3. Realizacja działań Regionalnego Programu 
Operacyjnego Województwa Śląskiego na lata 2014 – 2020 na rzecz rozwoju rolnictwa i 
obszarów wiejskich województwa śląskiego oraz plany na kolejny okres programowania. 4. 
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Wytypowanie przedstawicieli do uczestnictwa w pracach komisji konkursowej ds. 
organizowanego w 2022 roku konkursu „Piękna wieś województwa śląskiego”. 5. 
Zaopiniowanie projektu uchwały Sejmiku Województwa Śląskiego w sprawie skrócenia 
okresu polowań na ptactwo łowne: krzyżówkę, cyraneczkę, głowienkę, czernicę, łyskę, gęś 
gęgawą, gęś zbożową oraz gęś białoczelną na terenie województwa śląskiego w granicach 
obszarów Natura 2000: Dolina Górnej Wisły PLB240001, Dolina Dolnej Soły PLB120004, 
Stawy w Brzeszczach PLB120009 oraz Stawy Wielikąt i Las Tworkowski PLB240003 (druk 
VI/545). 6. Zaopiniowanie projektu uchwały Sejmiku Województwa Śląskiego w sprawie 
udzielenia pomocy finansowej z budżetu Województwa Śląskiego w formie dotacji celowej 
gminom województwa śląskiego na realizację zadań wybranych w ramach 
Marszałkowskiego Konkursu „Inicjatywa Sołecka” w 2022 roku (druk VI/550). 7. Sprawy 
różne.  
Przewodniczący zapytał czy ktoś ma uwagi bądź propozycje do zaproponowanego 
porządku, a wobec braku zgłoszeń poddał przyjęcie porządku posiedzenia pod głosowanie. 
Komisja jednogłośnie (za:8) przyjęła porządek posiedzenia. 
 
Ad.2 
Omówienie Raportu o stanie województwa śląskiego za 2021 rok. 

 
Przewodniczący Komisji Rafał Kandziora przypomniał, że członkowie Komisji otrzymali 
przygotowaną przez Departament Rozwoju Regionalnego prezentację. Następnie poprosił 
o przedstawienie materiału Panią Dyrektor Małgorzatę Staś.  
Dyrektor Departamentu Rozwoju Regionalnego Urzędu Marszałkowskiego 
Małgorzata Staś omówiła prezentację multimedialną pn. Raport o stanie Województwa za 
2021 rok (wydruk prezentacji stanowi załącznik nr 3 do protokołu).  
Przewodniczący Komisji Rafał Kandziora podziękował Pani Dyrektor za przedstawienie 
materiału. Następnie otworzył dyskusję – zwrócił się do Radnych o zadawanie pytań. Wobec 
braku zgłoszeń przeszedł do kolejnego punktu porządku posiedzenia.  
 
Ad.3  
Realizacja działań Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa Śląskiego na lata 
2014 – 2020 na rzecz rozwoju rolnictwa i obszarów wiejskich województwa śląskiego oraz 
plany na kolejny okres programowania. 
 
Przewodniczący Komisji Rafał Kandziora przypomniał, że członkowie Komisji otrzymali 
przygotowane przez Departament Rozwoju Regionalnego prezentacje. Następnie poprosił 
o przedstawienie materiału przez Panią Dyrektor Małgorzatę Staś.  
Dyrektor Departamentu Rozwoju Regionalnego Urzędu Marszałkowskiego 
Małgorzata Staś omówiła prezentację multimedialną pn. Wsparcie RPO WSL 2014 – 2020 
na rozwój obszarów wiejskich” (wydruk prezentacji stanowi załącznik nr 4 do protokołu).  
Przewodniczący Komisji Rafał Kandziora podziękował Pani Dyrektor za przedstawienie 
materiału. Następnie zapytał o Oś Priorytetową VII Regionalny rynek pracy: Wskaźnik 
wykorzystania alokacji jest tutaj najniższy – wszystkie pozostałe przekroczyły powyżej 90% 
tutaj mamy 72%. Z czego to wynika? 
Dyrektor Departamentu Rozwoju Regionalnego Urzędu Marszałkowskiego 
Małgorzata Staś odpowiedziała, że wynika to z tego że jesteśmy regionem 
zurbanizowanym, miejskim. Największe zapotrzebowanie jeśli chodzi o rynek pracy to 
jednak są miasta (deklaracja beneficjenta, że pochodzi z obszaru miejskiego) To powoduje, 
że te wskaźniki są inne – większe zapotrzebowanie w tych obszarach jest wsparciem w 
zakresie rynku pracy.  
Przewodniczący Komisji Rafał Kandziora podziękował za odpowiedź. Zwrócił się do 
Radnych, czy mają jakieś pytania do tej części prezentacji. Wobec braku zgłoszeń poprosił 
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Panią Dyrektor o omówienie kolejnej prezentacji na temat wsparcia dedykowanego 
obszarom wiejskim na kolejny okres programowania.  
Dyrektor Departamentu Rozwoju Regionalnego Urzędu Marszałkowskiego 
Małgorzata Staś omówiła prezentację multimedialną pn.: „Fundusze Europejskie dla 
Śląskiego na lata 2021 – 2027. Wsparcie obszarów wiejskich (poza odnową obszarów 
wiejskich CP5)” (wydruk prezentacji stanowi załącznik nr 5 do protokołu).  
 
Przewodniczący Komisji Rafał Kandziora podziękował Pani Dyrektor za omówienie 
prezentacji. Następnie otworzył dyskusję – zwrócił się do Radnych o zadawanie pytań.  
Radna Iwona Jelonek stwierdziła: Rozumiem, że wszystkie osie i działania, które zostały 
wymienione oraz środki przedstawione w budżecie są teraz dedykowane obszarom 
wiejskim. Pytanie, kto będzie beneficjentem? Szkoły, gminy pojedynczy przedsiębiorcy? Czy 
to będzie konkurs? Odchodzenie od paliw kopalnych i transformacja energetyczna 
powoduje, że zwracamy swój wzrok w kierunku dużych obszarów do zagospodarowania 
oraz skupiamy na przekwalifikowaniu osób czy też przystosowaniu ich do nowych zawodów; 
te osoby niekoniecznie muszą mieć wykształcenie wyższe. Stąd pytanie, kto będzie 
beneficjentem środków? Czy będą to przedsiębiorcy, gminy, sołectwa? Czy może też 
jednostka naukowa wspólnie z gminą wypracować jakiś projekt – włożyć edukację, całe 
zaplecze i bazę badawczą?  
Dyrektor Departamentu Rozwoju Regionalnego Urzędu Marszałkowskiego  
Małgorzata Staś odpowiedziała: Beneficjantem danego działania może być i 
przedsiębiorca, i jednostka samorządu terytorialnego i może być uczelnia ale to zależy od 
charakteru działania. Ten beneficjent musi znaleźć się w katalogu beneficjentów. Jeżeli 
chodzi o te 32 mln euro – 16 mln euro, które są kierowane do Europejskiego Funduszu 
Społecznego to tu Lokalne Grupy Działania będą tym kreatorem, takim głównym 
beneficjentem a odbiorcom będą inne instytucje, które będą zaangażowane i mogą 
realizować swoje projekty w partnerstwie. Jeżeli chodzi o Europejski Fundusz Rozwoju 
Regionalnego to zgodnie z katalogiem beneficjentów, który jest przypisany, to przeważnie 
są jednostki samorządu terytorialnego. Dla Regionalnego Programu Operacyjnego w dużej 
przewadze ze środków korzystają jednostki samorządu terytorialnego. Wiec wszystko 
zależy od priorytetu, tematu. 
Radna Iwona Jelonek zapytała kiedy będą startować konkursy z nowej perspektywy? 
Dyrektor Departamentu Rozwoju Regionalnego Urzędu Marszałkowskiego  
Małgorzata Staś odpowiedziała: Będziemy się strać z końcem 2022 roku ale 
najprawdopodobniej na początku roku 2023. Teraz jesteśmy na etapie negocjacji z Komisją 
Europejską. Umowa partnerska z końcówką maja poszła do Komisji Europejskiej i mamy 
nadzieję, że to będzie ostatnia nasza umowa. Czekamy już na oficjalne uwagi z Komisji 
Europejskiej w stosunku do naszego Programu Operacyjnego. Jesień bieżącego roku to 
moment wynegocjowania Programu, przygotowanie dokumentów, ogłoszenie konkursów i 
wtedy startujemy. Jak najbardziej projekty w partnerstwie – projekty partnerstwa są chyba 
lepiej punktowane i mile widziane. Ustawa wdrożeniowa o funduszach europejskich 
przedstawia artykuł, jak zawiązuje się partnerstwo.  
Radna Iwona Jelonek zapytała, czy ta stara perspektywa 2014 – 2020 jest już zamknięta? 
Państwo jedynie rozliczają wszystkie przedsięwzięcia, konkursy? 
Dyrektor Departamentu Rozwoju Regionalnego Urzędu Marszałkowskiego  
Małgorzata Staś odpowiedziała: To jest chyba najtrudniejszy moment realizacji programu. 
Zarząd Województwa chce wykorzystać 100% środków. Tak naprawdę w dużej mierze 
pracujemy i wykorzystujemy oszczędności, które się pojawiają na Programie na listy 
rezerwowe. Ale mamy też wsparcie z Komisji Europejskiej i dodajemy projekty z list 
rezerwowych, bo jest mało czasu. Duże zapotrzebowanie na OZE, które jest duże w naszym 
regionie (odnawialne źródła energii, termomodernizacja). Mamy też środki, które są 
związane ze wsparciem dla uchodźców z Ukrainy. To są działania w ramach istniejącej 
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alokacji w Programie, istniejących działań. Teraz negocjujemy zmiany programu z Komisją 
Europejską o rozszerzenie okresu tego wsparcia i dobranie projektów w szybkich ścieżkach. 
To jest bardzo trudny moment dla naszych trzech departamentów funduszowych. Z jednej 
strony chcemy zakończyć z sukcesem ten stary program ale też przygotować otwarcie 
nowego programu. 
Przewodniczący Komisji Rafał Kandziora wobec braku dalszych pytań podziękował Pani 
Dyrektora za przygotowany materiał i przeszedł do kolejnego punktu posiedzenia. 
 
Ad. 4  
Wytypowanie przedstawicieli do uczestnictwa w pracach komisji konkursowej ds. 
organizowanego w 2022 roku konkursu „Piękna wieś województwa śląskiego” 
 
Przewodniczący Komisji Rafał Kandziora poinformował, że do Komisji wpłynęło pismo 
Członka Zarządu Województwa Śląskiego, Pani Beaty Białowąs, z dn. 30.05.2022r. (znak 
TW-OG.3037.35.2022 TW-OG.KW-564/22) w sprawie wytypowania przedstawicieli do 
uczestnictwa w pracach komisji konkursowej organizowanego w 2022 roku konkursu 
„Piękna wieś województwa śląskiego”, z uwzględnieniem 4 subregionów.  
Przewodniczący Komisji zgłosił do pracy w komisji następujące kandydatury: Pana 
Radnego Stanisława Baczyńskiego, Pana Radnego Stanisława Jaszuczka, Panią Radną 
Beatę Kocik oraz Pana Radnego Bartłomieja Kowalskiego. Następnie zapytał czy 
zaproponowane osoby wyrażają zgodę na prace w komisji konkursowej? 
Pan Radny Stanisław Baczyński, Pan Radny Stanisław Jaszczuk, Pani Radna Beata Kocik 
oraz Pan Radny Bartłomiej Kowalski – wyrazili zgodę na pracę w komisji konkursowej.  
Przewodniczący Komisji Rafał Kandziora wobec braku innych zgłoszeń poddał przyjęcie 
zgłoszonych kandydatur pod głosowanie. 
 
Wynik głosowania: za – 8, przeciw – 0, wstrzymało się – 0. 
Wniosek: Komisja Rolnictwa i Terenów Wiejskich na posiedzeniu w dniu 13 czerwca 
2022 roku wytypowała następujących przedstawicieli do uczestnictwa w pracach 
komisji konkursowej organizowanego w 2022 roku konkursu „Piękna wieś 
województwa śląskiego”: 

 Radnego Stanisława Baczyńskiego, 

 Radnego Stanisława Jaszczuka, 

 Radną Beatę Kocik,  

 Radnego Bartłomieja Kowalskiego. 
 
Ad. 5.  
Zaopiniowanie projektu uchwały Sejmiku Województwa Śląskiego w sprawie skrócenia 
okresu polowań na ptactwo łowne: krzyżówkę, cyraneczkę, głowienkę, czernicę, łyskę, gęś 
gęgawą, gęś zbożową oraz gęś białoczelną na terenie województwa śląskiego w granicach 
obszarów Natura 2000: Dolina Górnej Wisły PLB240001, Dolina Dolnej Soły PLB120004, 
Stawy w Brzeszczach PLB120009 oraz Stawy Wielikąt i Las Tworkowski PLB240003 (druk 
VI/545). 
 
Przewodniczący Komisji Rafał Kandziora przeszedł do projektu uchwały zawartego na 
druku VI/545 w sprawie skrócenia okresu polowań na ptactwo łowne. Jest uzasadnienie do 
projektu. W § 1 wymieniono przedstawicieli gatunków, które są zagrożone w związku z czym 
jest ta próba ograniczenia/skrócenia polowań od 15 września do 21 grudnia. Wykonanie 
uchwały powierza się Zarządowi Województwa.  
Przewodniczący zapytał, czy jest potrzeba szczegółowego omówienia projektu uchwały, 
czy są jakieś pytania a wobec braku zgłoszeń przeszedł do głosowania. Zapytał, kto jest za 
pozytywnym zaopiniowaniem projektu uchwały zawartego na druku VI/545? 
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Wynik głosowania: za – 8, przeciw – 0, wstrzymało się – 0. 
Opinia: Komisja Rolnictwa i Terenów Wiejskich na posiedzeniu w dniu 13 czerwca 
2022 roku przyjęła pozytywną opinię dotyczącą projektu uchwały Sejmiku 
Województwa Śląskiego w sprawie skrócenia okresu polowań na ptactwo łowne: 
krzyżówkę, cyraneczkę, głowienkę, czernicę, łyskę, gęś gęgawą, gęś zbożową oraz 
gęś białoczelną na terenie województwa śląskiego w granicach obszarów Natura 2000: 
Dolina Górnej Wisły PLB240001, Dolina Dolnej Soły PLB120004, Stawy w Brzeszczach 
PLB120009 oraz Stawy Wielikąt i Las Tworkowski PLB240003 (druk VI/545).  
 
 

Ad. 6 
Zaopiniowanie projektu uchwały Sejmiku Województwa Śląskiego w sprawie udzielenia 
pomocy finansowej z budżetu Województwa Śląskiego w formie dotacji celowej gminom 
województwa śląskiego na realizację zadań wybranych w ramach Marszałkowskiego 
Konkursu „Inicjatywa Sołecka” w 2022 roku (druk VI/550). 
 
Przewodniczący Komisji Rafał Kandziora przeszedł do projektu uchwały zawartego na 
druku VI/550 w sprawie udzielenia pomocy finansowej z budżetu Województwa Śląskiego 
w formie dotacji celowej gminom województwa śląskiego na realizację zadań wybranych w 
ramach Marszałkowskiego Konkursu „Inicjatywa Sołecka” w 2022 roku. W załączniku są 
przedstawione kwoty dotacji celowej, które zostały przyznane poszczególnym gminom. W 
sumie została rozdysponowana kwota 3 989 223,56 zł zgodnie z załącznikiem 
Przewodniczący zapytał, czy jest potrzeba szczegółowego omówienia projektu uchwały, 
czy są jakieś pytania, a wobec braku zgłoszeń przeszedł do głosowania. Zapytał, kto jest za 
pozytywnym zaopiniowaniem projektu uchwały zawartego na druku VI/550? 

 
Wynik głosowania: za – 8, przeciw – 0, wstrzymało się – 0. 
Opinia: Komisja Rolnictwa i Terenów Wiejskich na posiedzeniu w dniu 13 czerwca 
2022 roku przyjęła pozytywną opinię dotyczącą projektu uchwały Sejmiku 
Województwa Śląskiego w sprawie udzielenia pomocy finansowej z budżetu 
Województwa Śląskiego w formie dotacji celowej gminom województwa śląskiego na 
realizację zadań wybranych w ramach Marszałkowskiego Konkursu „Inicjatywa 
Sołecka” w 2022 roku (druk VI/550). 
 
Ad. 7 
Sprawy różne. 
 
Przewodniczący Komisji Rafał Kandziora przeszedł do przesłanych mailowo protokołów: 
protokołu nr 27 z posiedzenia w dniu 3 marca 2022 roku oraz protokołu nr 28 z posiedzenia 
w dniu 21 kwietnia 2022 roku. Wobec braku uwag do przekazanych projektów protokołów 
Przewodniczący przystąpił do głosowania – zapytał, kto jest za przyjęciem protokołu nr 27? 
Komisja jednogłośnie (za:8) przyjęła protokół nr 27 z posiedzenia w dniu 3 marca 2022 roku. 
Przewodniczący Komisji Rafał Kandziora zapytał, kto jest za przyjęciem protokołu nr 28? 
Komisja jednogłośnie (za:8) przyjęła protokół nr 28 posiedzenia w dniu 21 kwietnia 2022 
roku. 
 
Członek Zarządu Województwa Śląskiego Beata Białowąs poinformowała, że w 
przypadku Konkursu Piękna Wieś Województwa śląskiego w 2022 roku Zarząd 
Województwa Śląskiego zmienił nieco regulamin. Zrezygnowano z kategorii najlepsza 
strona internetowa z uwagi na mało zgłoszeń a wprowadzono natomiast kategorię najlepszy 
sołtys. Ponadto warto wspomnieć, że w najbliższa środę 15 czerwca o godz. 15:00 w Sali 
Sejmu Śląskiego będą wręczane umowy na drogi dojazdowe do gruntów rolnych. Tutaj 
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zaproszenie kierowane do wszystkich Radnych. Natomiast 28 sierpnia są dożynki 
wojewódzkie w powiecie gliwickim w gminie Rudziniec. 4 września są Dożynki 
Jasnogórskie, gdzie po raz pierwszy Województwo Śląskie będzie miało swoje stoisko. 
Planujemy również wyjazdowe posiedzenie Komisji w subregionie północnym. 
Zastępca Przewodniczącego Komisji Beata Kocik podziękowała Pani Marszałek za 
stoisko Województwa Śląskiego na Dożynkach Jasnogórskich. Zaproszenie dla wszystkich 
na to duże wydarzenie.  
Radna Iwona Jelonek zapytała, kiedy będzie najbliższe posiedzenie Komisji? 
Przewodniczący Komisji Rafał Kandziora odpowiedział, że data nie jest jeszcze ustalona 
ale z odpowiednim wyprzedzeniem będzie informacja o terminach. Wobec braku kolejnych 
zgłoszeń Przewodniczący podziękował wszystkim za udział w posiedzeniu i zakończył 
posiedzenie Komisji.  
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